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Llum d’Oli
24-M, Porreres decideix!



Ha arribat l’hora que els ciutadans de les Illes triem els representants a les corporacions locals,
insulars i al Govern Balear per als propers quatre anys. El Llum d’Oli, una vegada més, vol fer d’al-
taveu dels partits polítics que es presenten a la Vila perquè ens puguin explicar les seves inten-
cions. Tots els que coneixeu la nostra publicació sabeu que ha estat una constant en la seva  tra-
jectòria la defensa dels interessos del poble per damunt de qualsevol govern municipal. Així, ha
esdevingut una font indiscutible de consulta per a qualsevol persona interessada en conèixer
Porreres de més a prop.

El Llum d’Oli, al llarg dels seus 36 anys d’existència, ha
estat testimoni silenciós i gràfic de noves candidatures, on
s’entremesclen vells coneguts de la política municipal amb
cares noves. Jovençans i no tan joves, substitueixen a
veterans del consistori que es retiren després de dedicar
moltes hores de la seva vida al poble. Analitzant les convo-
catòries electorals des de l’inici de la democràcia, també
es pot veure com la presència de la dona s’ha normalitzat
a les diferents candidatures. Enrere queda el número de la
revista on s’entrevistava a les poques regidores que hi
havia hagut al  municipi!

El proper 24 de maig serà, o hauria de ser, una festa de
la democràcia. Aquest dia, anant a votar, tenim el poder
d’elegir quin grup de gent decidirà per nosaltres durant
la propera legislatura. Per això hem de triar amb el cor...
i amb el cap. En clau municipal, és hora de fer balanç del
que s’ha fet i del que voldríem per al nostre poble mirant
cap al futur i decidir, en conseqüència, quin és el partit
que més s’acosta als nostres ideals.  Per ajudar-vos a fer
aquesta elecció, hem obert una vegada més les pàgines
de la nostra humil revista als candidats a batlia del muni-
cipi, perquè ens expliquin el que han fet, el que no han
fet i per què, el què faran a partir d’ara... Els seus pro-
jectes seran la nostra realitat si les urnes els donen el
govern de l’ajuntament. 

Amb aquest número especial del Llum d’Oli, com ja és cos-
tum, us volem presentar els  candidats a la batlia de Porre-
res: Joan Barceló (MES x Porreres), Francisca Mora (El PI),
Mateu Sunyer (PP) i Miquel Àngel Veny (PSIB-PSOE). Aquí
teniu les seves paraules i les seves intencions. Llegiu-les a
consciència, perquè de vosaltres depèn que les puguin dur
a terme. 

Els porrerencs DECIDIM PER PORRERES!
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A part d’això, soc Vicepresident de
Relacions Internacionals de la Reial
Federació Espanyola de Columbofí-
lia i vocal de la Junta Directiva de la
Federació Columbòfila Internacional.

Col·labor i soci de varies associa-
cions del municipi, i president d’una
d’elles, el Club Columbòfil.

1. Per què us presentau com a
batle/batlessa?

Em present per batle de Porreres
per treballar durament per aconse-
guir un poble millor, i on tothom es
senti part del que es decideix a l’A-
juntament. Crec que ha arribat l’hora
de que a Porreres hi hagi un ajunta-
ment governat pel poble, on la gent
participi de les decisions que es pre-
nen.

Dedic el meu temps lliure a la políti-
ca per defensar un principi bàsic,
que sempre ha regit la meva vida i
totes les meves actuacions en políti-

ca, i és que vull viure en un món en
el que no hi hagi ningú tan poderós
com perquè cap persona s’hagi d’a-
genollar davant ell, ni ningú tan
pobre com perquè s’hagi d’agenollar
davant algú. Crec i defens la igualtat
de totes les persones.

2. Valorau la gestió duita a
terme pel vostre partit durant
aquesta legislatura.

En aquesta legislatura hem fet una
responsable i intensa feina des de
l’oposició, defensant els eixos bàsics
del programa que presentarem fa 4
anys, i sobretot presentant iniciatives
sobre els temes importants que han
anat sortint al llarg de la legislatura,
sempre estant al costat dels porre-
rencs i les porrerenques.

Una mostra d’aquest feina feta, és
que el grup socialista, tot i ser el
grup municipal més petit, ha estat
l’únic que ha presentat mocions i

preguntes a tots els plens de la
legislatura. Hem presentat més de
la meitat de les mocions que s’han
presentat a l’Ajuntament aquests
darrers 4 anys, i s’han aprovat totes
menys una, el que demostra que les
nostres demandes sempre han
estat per qüestions bàsiques, que
afecten o afectaven als porrerencs i
porrerenques, i necessitades de
solució.  

3. Amb qui pactaríeu en cas de
no haver-hi majoria absoluta?

No ens presentam pensant amb qui
pactarem o qui no, ens presentam
per aportar el nostre esforç i canalit-
zar les idees que ens han fet arribar
els porrerencs i porrerenques per
tal de fer un poble millor, i solucio-
nar els problemes de la gent.

4. Dormiu més tranquils els ves-
pres, sabent que PODEMOS no
es presenta a Porreres?
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Miquel Àngel Veny Mestre
Actualment treball a l’administració de l’hospital Son
Espases, i abans a la de Son Dureta, amb un parènte-
si a la legislatura 2007-2011, que vaig ser Secretari
General Tècnic del Departament de Territori del Con-
sell de Mallorca.

PER  UN  AJUNTAMENT 

GOVERNAT  PEL  POBLE
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Nosaltres som dels que pensam
que com més gent interessada en
millorar el nostre poble, en aportar
idees i en fer feina, millor. 

5. Canviaria el vostre partit la
Llei Electoral per fer-la més pro-
porcional?

Els socialistes de Porreres creiem
que la llei electoral necessita uns
quants retocs per tal de fer-la millor
i més justa.

6. Si fóssiu el batle/batlessa del
nostre poble, com afrontaríeu
els següents temes:

a) La llibertat de culte al poble.

La llibertat de culte és un dret bàsic
recollit a la Declaració Universal
dels Drets Humans, i al nostre país,
recollit a la Constitució, per tant,
s’ha de respectar sempre.

b) La fossa de la guerra civil
localitzada al cementiri de
Porreres.

S’obrirà, s’identificaran les víctimes
i es tornaran a les famílies, per tal
de tancar les ferides obertes que
encara queden i tancar un episodi
tan negre de la nostra història. Hi
ha maneres per obrir la fossa, tal
com han fet altres municipis, i
nosaltres ens comprometem a fer-
ho, així com també a recuperar els
porrerencs que hi ha al desgracia-
dament famós pou de Son Lluís.

7. Quines accions voldríeu dur a
terme durant els propers quatre
anys?

Els eixos bàsics del nostre progra-
ma, són els següents:
1. S’aplicarà a l’Ajuntament de
Porreres el principi de democràcia
participativa, duent a consulta popu-
lar totes les grans iniciatives que es
duguin a terme, així com els pressu-
posts anuals.
2. El principi de transparència,
sobretot econòmica, s’aplicarà a
totes les actuacions.

3. Anualment es realitzarà una con-
sulta popular sobre la gestió de
cada regidor responsable d’una
àrea de govern i de la batlia.

4. Es duran a terme actuacions
encaminades a la reducció del
deute públic.

5. Es farà una aposta decidida per
a que els serveis municipals siguin
de gestió pública, per tal de que
siguin de màxima qualitat. 

6. La millora de la seguretat ciuta-
dana serà un dels objectius irrenun-
ciables de la legislatura, i passarà
per un augment de la vigilància i la
implantació de policia local durant
les 24 hores.

7. S’articularan polítiques per tal
d’ajudar als desocupats a aconse-
guir un lloc de treball digne.

8. Es reclamarà l’atenció sanitària
24 hores i la construcció del Centre
de Dia.

9. Lluitarem per a que s’adeqüin els
centres educatius del poble a les
necessitats actuals, a part d’apro-

var ajudes per a llibres, material
escolar i transport.

10. Es farà una reforma integral de
mobilitat del municipi.

11. S’articularan polítiques de joven-
tut, per incentivar la formació i el
desenvolupament dels joves amb
uns valors i principis sòlids. 

12. Es farà una promoció decidida
de la cultura i de l’esport.

8. Què destacaríeu de la gestió
feta per l’equip de govern de l’a-
juntament durant la darrera
legislatura, tant en positiu com
en negatiu?

L’equip de govern, ha tengut llums i
ombres en la seva gestió, ha tengut
algunes actuacions encertades, i  a
la vegada s’han deixat un poc de
banda altres molt bàsiques per
nosaltres com la seguretat, millorar
els serveis, neteja del poble, circula-
ció, etc. També consideram que
s’haurien d’haver fet més passes
cap a una transparència total i la
participació ciutadana en la presa
de decisions.

A COP DE PARAULA:
Malnom: Fusteret

Una afició: La columbofília, el ciclisme, viatjar i llegir

Una virtut: Som formal, molt disciplinat i constant

Un defecte: Som tímid

Un racó de Porreres: El Racó de la Memòria

Una assignatura pendent: Ser batle de Porreres

Un viatge per fer: N’hi ha tants que no sabria quin destacar

El titular somniat: “Per fi! S’ha acabat amb la pobresa al món”

República o monarquia?: Crec en la igualtat de totes les per-
sones, República

Espanya o Europa?: Europa

Independència o ...?: Federalisme
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1. Per què us presentau com a

batle/batlessa?

Poder ser batle del poble a on has

nascut, que estimes, i tenir l’opor-

tunitat de treballar per millorar-ho

és una oportunitat que no es pot

desaprofitar. Crec que poder

defensar i representar el teu poble

és un privilegi, i per això, estic

molt agraït de poder tenir aquesta

possibilitat. També sóc molt cons-

cient de la gran responsabilitat que

significa el representar a tots els

porrerencs i porrerenques però

m’ho agafo com un repte que en el

moment actual estic preparat per

prendre. 

2. Valorau la gestió duita a
terme pel vostre partit durant
aquesta legislatura.

La valoració és bona en conjunt.

Ha estat una legislatura molt dura

per a tots els representants polí-

tics ja que la imatge de la classe

política s’ha vist afectada. Jo crec

que qualsevol persona que afronta

el repte de presentar-se i ser elegit

com a representant municipal ho fa

pensant en el bé dels altres i es

per això que pens que hem de

posar en valor i prestigiar la feina

que es fa. 

3. Amb qui pactaríeu en cas de
no haver-hi majoria absoluta?

La política municipal és molt parti-

cular i quan es tracten coses del

poble els punts d’encontre solen

ser més que els punts que allunyen

als diferents partits. Després els

pactes depenen dels resultats, així

que, tot dependrà de que succeeixi

dia 24 per poder parlar de pactes. 

4. Dormiu més tranquils els
vespres, sabent que PODEMOS
no es presenta a Porreres?

La veritat és que no ens preocupa

qui es presenti ja que són els

porrerencs els que decideixen.

5. Canviaria el vostre partit la
Llei Electoral per fer-la més
proporcional?

Mateu Suñer Servera
Cap d’administració i comptabilitat

ANEM X  FEINA



Com a representant municipal és

un debat que crec que és molt

complex ja que no només ens

podem quedar amb la resposta del

“sí” o “no”. Abans és important que

una comissió d’experts indepen-

dents amb la matèria plantegin pro-

postes que puguin obrir vies de

participació i debat  i així aconse-

guir el major consens possible

d’una Llei tan important.

6. Si fóssiu el batle/batlessa

del nostre poble, com afrontarí-

eu els següents temes:

a) La llibertat de culte al poble.

Nosaltres defensarem, dintre de la

legalitat, el que pensi la majoria

dels porrerencs i porrerenques. És

un tema molt sensible que aquests

temps s’ha gestionat malament.

b) La fossa de la guerra civil

localitzada al cementiri de

Porreres.

Igualment creiem que s’ha de res-

pectar a les famílies de totes les

víctimes, i per tant defensarem, a

tots els porrerencs que  necessitin

l’ajuda del seu ajuntament. A part

d’això crec que és un tema que

està immers en un llarg procés judi-

cial i per tant pendent de resolució

definitiva.

7. Quines accions voldríeu dur

a terme durant els propers qua-

tre anys?

Com a idea general nosaltres

defensam que si s’han de demanar

doblers/esforços  als porrerencs

via impostos aquests realment ser-

veixin, primer de tot, per mantenir

els serveis municipals i no per

coses accessòries. Uns dels princi-

pals objectius seria baixar la contri-

bució i augmentar les ajudes a

famílies i autònoms i creim que

reorganitzant el pressupost es pos-

sible aconseguir-ho.

8. Què destacaríeu de la gestió

feta per l’equip de govern de

l’ajuntament durant la darrera

legislatura, tant en positiu com

en negatiu?

Com a part negativa creiem que

realment no s’ha gestionat correcta-

ment i que s’està fent una política de

façana. Ara mateix no es gestiona

amb visió de futur ni es té un projec-

te, es fa tot pensant en el curt termi-

ni i això a la llarga ens durà proble-

mes a tots els porrerencs. 

En la part positiva s’ha de reconèi-

xer que no és fàcil governar amb

minoria i l’actual equip de govern

ho ha fet.

E L E C C I O N S  2 0 1 5
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A COP DE PARAULA:

Malnom: De l’obra

Una afició: Esport

Una virtut: Paciència

Un defecte: Sóc molt despistat

Un racó de Porreres: Plaça

Una assignatura pendent:  viatjar

Un viatge per fer: Canadà

El titular somniat: “Pau” 

República o monarquia? El que es consensuï 

Espanya o Europa? Ambdues

Independència o ...? Estat de les autonomies
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1. Per què us presentau com a batle?
Compromís és la paraula. Compromís
amb la nostra gent. Compromís amb
l’assemblea de MÉS PER PORRERES
que es va proposar substituir na Joana
Mora i no era fàcil, sobretot després de
12 anys d’haver estat la referència del
PSM al poble. He nascut a Porreres,
som d’aquí i pens que ara és l’oportuni-
tat que l’esquerra nacionalista progres-
sista gestioni la vila. Jo he estat poc
més de dos anys regidor a l’oposició i
sempre he entès que el càrrec és millor
compartir-lo, entre altres coses per sen-
tit de la responsabilitat. No crec que els
polítics, i tampoc els locals, s’hagin de
perpetuar en el càrrec. La renúncia per
compartir és guapa, la dimissió o el
cessament per no haver sabut fer la
feina o per corrupció és lletja i mala de
vendre. 
Em present perquè hi ha una altra
manera de fer les coses que encara no
s’ha posat en marxa a Porreres, amb
més responsabilitat i perquè tots els
porrerencs s’hi sentin representats.
Quan l’assemblea de MÉS per Porreres
em ratificà per unanimitat, em vaig sen-
tir empès amb més entusiasme que el
primer dia i molt més encapçalant una
llista amb gent jove i vàlida i amb ex-
regidors que sempre han estat fidels al
país i fins i tot amb companys candidats
que moltes vegades han recolzat el pro-
jecte, sense dissensions, durant tots
aquests anys. Això és motiu d’orgull.
Les circumstàncies canvien, però el
compromís segueix. 

2. Valorau la gestió duita a terme
pel vostre partit durant aquesta
legislatura.
Hem fet una oposició molt constructiva.
S’han presentat moltes mocions i mol-
tes s’han aprovat per unanimitat, però
per desgràcia, moltes també han que-
dat dins un calaix. Voldria destacar la
insistència durant aquests 4 anys que
ha tengut el nostre grup amb la partici-
pació i implicació ciutadana. Hem acon-
seguit un primer fruit: que els ciutadans
i les  associacions puguin intervenir als
plenaris de manera senzilla. També ens
sentim satisfets de la recuperació de la
memòria històrica al nostre poble i faig
la passa endavant per assumir el liderat-
ge d’aquest projecte. 
3. Amb qui pactaríeu en cas de no
haver-hi majoria absoluta?
Hem d’esperar veure els resultats i evi-
dentment s’haurà de pactar un progra-
ma per quatre anys. Nosaltres el que
volem és negociar a partir de les idees,
del programa electoral, i sobretot, del
benestar dels porrerencs. El que tenim
clar és que no pactarem amb grups que
menyspreïn la nostra llengua, la nostra
cultura, o que vulnerin els drets socials.
Tres línies vermelles que no deixarem
passar. 
4. Dormiu més tranquils els ves-
pres, sabent que PODEMOS no es
presenta a Porreres?
Fa trenta anys que nosaltres reivindicam
moltes de les coses que ara diu defen-
sar “Podemos” com una novetat. Fa
anys que el PSM-MÉS creu i reclama la

democràcia participativa. El que ens
lleva la son són altres coses, com el
desastre de govern que tenim a Mallor-
ca i a les Balears, que esperam, comen-
çant a escala local, amb una estructura
arrelada i il·lusionada, poder capgirar.
5. Canviaria el vostre partit la Llei
Electoral per fer-la més proporcio-
nal?
Sí. Ho canviaríem per afavorir la partici-
pació i la diversitat. Una reducció al 3%,
al mínim constitucional per tal que la
Llei permeti la màxima participació.
6. Si fóssiu el batle del nostre
poble, com afrontaríeu els següents
temes:
a) La llibertat de culte al poble.
Primer de tot treballant des del respec-
te i la cohesió social. MÉS per Porreres
respecta plenament la llibertat de culte i
promou la interculturalitat per afavorir la
convivència entre persones de distintes
cultures en un mateix espai. Això és un
aspecte progressista. En aquest sentit
volem elaborar i desenvolupar un pro-
grama d’acollida, de voluntariat lingüís-
tic i d’activitats interculturals que facilitin
la convivència i la integració social i on
el català sigui la llengua de cohesió
social. És necessari per exemple pro-
moure el coneixement mutu entre l’as-
sociació del col·lectiu magrebí i altres
associacions del poble. Sense que
ningú renunciï a les seves arrels. Aquí el
que falta és treballar per tal que no es
discriminin les persones per raó de la
seva procedència, religió, sexe o classe
social per tal de no vulnerar els drets

JOAN BARCELÓ BAUÇÀ
Periodista i viatger. Abans era empleat de banca, feina en la
en la qual estic en fase de prejubilació. 

INDIGNAR-SE  NO BASTA. DEMANA MÉS
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humans de cap persona. Hem de saber
acostar la cultura popular i tradicional a
la població nouvinguda i als sectors
juvenils, i també procurar que es cone-
gui la cultura popular de la població nou-
vinguda i que aquesta es pugui desenvo-
lupar.
b) La fossa de la guerra civil localit-
zada al cementiri de Porreres.
Si governàssim, ho tendríem molt clar.
No ho dubtam. Nosaltres som el partit
que va encetar aquest tema i és gràcies
a les mocions presentades durant tots
aquests anys i costà molt. Les fosses
són una passa més, però no la darrera.
A les persones que fa molts d’anys que,
dins la formació del PSM-Esquerra
Nacionalista, i ara MÉS hem lluitat i llui-
tam perquè es faci justícia, ens omple
de satisfacció que cada vegada hi hagi
més assistents a l’acte i les millores que
a poc a poc aconseguim en aquest
tema. Fa sis anys que, com a PSM, tro-
bàrem oportú demanar a través d’una
moció als membres del consistori muni-
cipal la institucionalització d’aquest
acte, i de llavors ençà, el PSM abans i
MÉS per Porreres ara hem estat al cap-
davant de les iniciatives per honorar les
víctimes i els seus familiars, com ara la
creació de la Comissió per les Víctimes
del Franquisme a Porreres, la dignifica-
ció del Racó de la Memòria de darrere
la Creu o la consolidació de l’acte insti-
tucional en commemoració de la Repú-
blica.
Però, encara queda molt per fer perquè
no quedin en l’oblit actes tan execrables
i per restablir l’honor de les persones
que lluitaren pels ideals de la II Repúbli-
ca que foren injustament assassinades,
empresonades o repudiades. Per a
totes elles la nostra formació continuarà
lluitant fins que no quedi cap fossa
comuna sense identificar i, si és possi-
ble, exhumar, com ja s’ha fet a Sant
Joan.
7. Quines accions voldríeu dur a
terme durant els quatre anys
vinents?
La nostra bandera és la participació i la
transparència. Fer feina d’una altra
manera. Volem aprofitar la saviesa i l’ex-
periència de la gent major donant-los l’o-
portunitat per poder-la transmetre a les
altres generacions. Els temes socials

ens preocupen molt i és necessari un
centre de dia. Tendrem molta més preo-
cupació per la salut, actualment s’ate-
nen massa pacients per metge. S’ha de
millorar el transport al PAC i a l’hospital
de Manacor. S’han de fer campanyes de
prevenció i educació sanitària i d’hàbits
més saludables. S’ha de solucionar el
trànsit, la ronda, s’han d’habilitar més
zones d’aparcament, un carril bici per
anar a ses Forques i a l’Institut amb con-
dicions òptimes de seguretat. Fer un
manteniment acurat dels edificis i ins-
tal·lacions públiques... són tantes les
coses que no puc perfilar-ho tot en una
entrevista tan curta com aquesta. Tam-
poc em vull oblidar del patrimoni històric
i cultural del municipi. Volem fer unes
festes on hi tengui un lloc la cultura
popular i les entitats del poble, sense
que els actes siguin una competició per
batre el rècord d’actes fets, si no per
alçar el llistó de la cultura, la qualitat i la
participació popular. 
8. Què destacaríeu de la gestió feta
per l’equip de govern de l’ajunta-
ment durant la darrera legislatura,
tant en positiu com en negatiu?
En positiu hi ha poques coses, però ja
que m’ho demanau, citaré la creació
dels parcs infantils nous i les fires. Ha
estat positiu facilitar que es pugui fer la

fira ecològica i la de l’albercoc, encara
que aquesta falta consolidar. Però ha
estat una bona iniciativa ajudar APAEMA
i la Cooperativa de Porreres, ja que ens
jugam el futur de la producció agrícola.
La creació del Consell Escolar Municipal
també ha estat positiva, ja que és un
òrgan de participació i representa la
comunitat educativa del nostre poble.
Vull recordar que era un dels punts del
nostre anterior programa electoral.
També podria destacar la sol·licitud
d’ampliació de l’IES Porreres i del CP
Escola Nova que va fer la majoria del
consistori, concretament els grups del
PSM, CxI i PSOE.

En negatiu: la manca de gestió del
museu, la brutor dels carrers, les defi-
ciències d’il·luminació, l’escàs manteni-
ment dels edificis municipals, el fet que
tenim un polígon aturat, l’augment del
sòtil poblacional que preveuen les nor-
mes subsidiàries, la manca de feina en
la prevenció de conflictes interculturals i
de feina per la cohesió social, ja que
només ho fan a les escoles. Però volem
donar un missatge de tranquil·litat, totes
aquestes mancances i deficiències que
patim els porrerencs, a partir d’ara ten-
dran un rigorós control per part de la
nostra candidatura. Ho volem solucionar
i sabem com fer-ho.

A COP DE PARAULA:
Malnom: Gurió, Perdiu, Mina, Gran...
Una afició: Almanacs i parenòstics
Una virtut: Constant i feiner
Un defecte: Ser massa exigent
Un racó de Porreres: El del final del meu carrer de Sant Felip, sempre brut
de papers i altres coses
Una assignatura pendent: Les que em falten a la UIB de primer de Geo-
grafia i Història, ja no les aprovaré
Un viatge per fer: El que tenia previst a Galícia i que he ajornat per les
eleccions
El titular somniat. «Països Catalans, 3 - Espanya, 0»
República o monarquia? Monarquè...?
Espanya o Europa? Europa
Independència o ...? Espoli i sotmetiment
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LLUITA PEL QUE ESTIMES,

LLUITA PER  PORRERES 

A l’any 1995 vaig entrar com a fun-
cionària a l’Ajuntament, així ja fa 19
anys que hi som dins i conec de pri-
mera mà el seu funcionament, però
sobretot tenc clares quines són les
necessitats i mancances del nostre
municipi, i aquest serà el meu punt
de partida per plantejar el projecte
de futur que tenc per Porreres.

1. Per què us presentau com a
batle/batlessa?

La meva professió m’apassiona. I la
política municipal també. I és per
aquest motiu que, després de refle-
xionar-hi molt i molt, vaig decidir
acceptar aquest  repte i presentar-
me com a candidata a la batlia de
Porreres. Vull continuar aportant
valors i capacitat de treball als
veïns del meu poble, amb com-

panys que de ben segur donaran el
millor d’ells i elles per a tots nosal-
tres.

2. Valorau la gestió duita a
terme pel vostre partit durant
aquesta legislatura.

Jo som de les persones que pen-
sen que la perfecció és complicada
d’aconseguir i més satisfer per
complet els gustos o necessitats
dels nostres veïnats. Tot és millora-
ble. Però si sé que hem fet feina de
valent durant els 4 anys de legisla-
tura per escoltar i resoldre els pro-
blemes que s’han plantejat i garan-
tir la qualitat de vida dels porre-
rencs i porrerenques.

3. Amb qui pactaríeu en cas de
no haver-hi majoria absoluta?

Nosaltres aquesta legislatura hem
governat en minoria, per tant un
pacte no té perquè existir. Però en
cas de haver-ho de negociar, es
faria amb tot aquell partit que tengui
com a prioritat la defensa dels inte-
ressos dels nostres ciutadans, la
defensa de la nostra cultura i la nos-
tra llegua i capacitat de consens.

4. Dormiu més tranquils els ves-
pres, sabent que PODEMOS no
es presenta a Porreres? 

Aquesta qüestió no em lleva la son,
al contrari, la diversitat i pluralitat
política és interessant i dóna moltes
més opinions i alternatives que un
bipartidisme. Nosaltres estam molt
segurs de les nostres idees i no
tenim por de confrontar-les amb
ningú. 

Xisca Mora Veny

Som Porrerenca, hi he nascut, hi he crescut, aquí és
on tenc els meus amics i amigues de tota la vida.
M’estim el meu poble i la seva gent, em sent orgullo-
sa de ser porrerenca i vull seguir tenint aquest senti-
ment.



5. Canviaria el vostre partit la
Llei Electoral per fer-la més pro-
porcional? 

Si, a nosaltres ens agradaria un sis-
tema que no afavorís el bipartidis-
me. La llei d’Hondt està obsoleta i
s’ha de revisar. S’han de cercar fór-
mules per desbloquejar les llistes i
fer-les més obertes. 

6. Si fóssiu el batle/batlessa del
nostre poble, com afrontaríeu
els següents temes:

a) La llibertat de culte al poble: 

És un dret fonamental que ve esta-
blert per la Constitució i per la
Declaració Universal dels Drets
Humans. Tota persona té dret a la
llibertat de pensament i d’elecció de
religió i de creença i com a tal s’ha
de respectar. S’haurà de treballar
per prendre mesures per combatre
la intolerància i per estimular la
comprensió i el respecte en totes
les qüestions relacionades amb la
llibertat de culte. S’ha de seguir fent
molta feina amb activitats d’integra-
ció social i cultural.

b) La fossa de la guerra civil
localitzada al cementiri de
Porreres.

Crec que també és un dret que
tenen tots els familiars de les vícti-
mes de la repressió, de poder loca-
litzar els cossos i enterrar-los digna-
ment. Hauríem de seguir treballant
conjuntament amb l’associació de
memòria històrica de Mallorca per
poder sabre exactament a on està
localitzada la fossa, ja que segons
opinions dels historiadors, la fossa
de porreres te una complexitat i
peculiaritat diferent d’altres fosses
que ja han estat exhumades.  

7. Quines accions voldríeu dur a
terme durant els propers quatre
anys?

El nostre programa electoral sortirà
d’aquí a poc. Però tindrà uns pilars
bàsics: garantir el benestar de la
gent gran i dels més desvalguts,
afavorir activitats educatives i for-
matives conjuntes amb tots els cen-
tres del municipi, dur a terme
accions per fomentar l’ocupació
laboral, reparar i conservar les
infraestructures, carrers, zones ver-
des i patrimoni del municipi per una
millor imatge del poble, així com
promoció del petit comerç i produc-
te local. 

8. Què destacaríeu de la gestió
feta per l’equip de govern de l’a-

juntament durant la darrera
legislatura, tant en positiu com
en negatiu? 

Com a positiu: S’ha fet una gestió
econòmica seriosa i responsable
per aconseguir reduir deute i pagar
d’hora als proveïdors. S’ha fet una
gestió propera, a peu de carrer i
transparent, intentant consensuar
al màxim amb els diferents partits
polítics. 

Com a negatiu: el gran volum de
feina o la promptitud en voler-hi
donar una solució, ha fet que no es
resolguessin alguns problemes de
la manera més idònia, com per
exemple la brutícia i les “merdes”
dels cans.
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A COP DE PARAULA:
Malnom: Nobra, Pellissa

Una afició: pintar, anar d’excursió i reunir-me amb amics

Una virtut: saber escoltar

Un defecte: caparruda

Un racó de Porreres: m’agraden tots els racons de porre-
res, però si n’he de destacar un seria el santuari de Monti-
sion

Una assignatura pendent: estudiar una carrera

Un viatge per fer: Uganda-Rwanda

El titular somniat: Que s’acabi la crisi econòmica i que
tothom pugui gaudir d’un nivell de vida digne

República o monarquia? República, però no forma part de
les nostres prioritats polítiques. Avui en dia és més sim-
bòlic que res

Espanya o Europa? Mallorca

Independència o ...? Més autogovern
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6. Joan Rigo Vivancos
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5. Pep Alcina Feliu
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Aquest és el teu poble...



“T
ot està per fer, tot és possible avui...” (M

iquel M
artí i Pol)


